القوى العاملة 

Labour Force
شكل 17: نسبة المشاركة في القوى العاملة للنساء والرجال 15 سنة فأكثر، 2001-الربع الثاني  2010

Figure 17: Labour force participation rate for women and men 15 years and over, 2001-2nd quarter 2010
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مشاركة الرجال في القوى العاملة تزيد بأكثر من 4 أضعاف مشاركة النساء والفجوة مازالت ثابتة تقريبا خلال الفترة 2001- 2010.
Men participate 4 times more then women in the labour force, and the gap is stable during the period 2001-2010.
شكل 18: نسبة المشاركة في القوى العاملة للنساء والرجال 15 سنة فاكثر حسب عدد السنوات الدراسية، الربع الثاني  2010
Figure 18: Labour force participation rate for women and men 15 years and over by years of schooling, 2nd quarter 2010 
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تعتبر أعلى نسبة مشاركة في القوى العاملة بين النساء  الحاصلات على 13 سنة دراسية فأكثر، بالمقابل فإن أعلى مشاركة في القوى العاملة بين الرجال الحاصلين على 1-6 سنة دراسية. 

The highest women participation rate in labor force was those who have 13 years of schooling and above; while the highest rate for men was for those with  1-6  years of schooling.

شكل 19: النساء والرجال 15 سنة فأكثر العاملين حسب النشاط الاقتصادي، الربع الثاني 2010

Figure 19: Employed women and men 15 years and over by economic activity, 2nd quarter  2010
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لازالت المشاركة الأعلى للنساء في أنشطة الخدمات والزراعة؛ حوالي 60% و%23 على التوالي.

Women participation in the labor market still concentrated in services and agriculture; about 60 percent and 23 percent respectively. 

شكل 20: النساء والرجال 15 سنة فأكثر العاملين حسب المهنة، الربع الثاني 2010
Figure 20: Employed women and men 15 years and over by occupation, 2nd quarter 2010
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من الواضح أن المهن التي تمارسها النساء لا زالت تنحصر في المهن التقليدية، فأكثر من نصف النساء يعملن كفنيات ومتخصصات وخُمس النساء يعملن في مهنة الزراعة.

The majority of occupations that women practice are still limited to traditional ones; whereas more than half of these women work as technicians or associates and about one fifth of them work in the agriculture sector.

شكل 21: النساء والرجال 15 سنة فأكثر العاملين حسب الحالة العملية، ‏الربع الثاني  2010
Figure 21: Employed women and men 15 years and over by employment status, 2nd quarter 2010
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حوالي 66% من النساء العاملات مستخدمات بأجر، مقابل 67.0% من الرجال، في حين تنخفض نسبة صاحبات الأعمال؛ حوالي 2% مقارنة بـ 8% للرجال.

About 66 percent of employed women are paid employment compared to 67.0 percent of men. The percentage of women who work as employer is lower compared to the men; about 2 percent  and 8 percent respectively. 

شكل 22: معدل البطالة بين النساء والرجال 15 سنة فأكثر، الربع الثاني  2010

Figure 22: Unemployment rate for women and men 15 years 
and over, 2nd quarter 2010
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على الرغم من ارتفاع معدلات البطالة بين النساء والرجال، إلا أن الفجوة بين النساء والرجال انخفضت في الربع الثاني للعام 2010 بقيمة 2.6% مقارنة بالعام 2001 بقيمة 12.9%. 

Despite the high unemployment rate among women and men; the gap between women and men decreased by 2.6 percent in 2nd quarter 2010 compared to 12.9 percent in 2001. 

شكل 23: معدل البطالة بين النساء والرجال 15 سنة فأكثر حسب عدد السنوات الدراسية،
 الربع الثاني  2010
Figure 23: Unemployment rate for women and men 15 years and 

over by years of schooling, 2nd quarter 2010
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بلغت نسبة البطالة بين النساء اللواتي انهين 13 سنة دراسية فاكثر حوالي 35% من بين النساء العاطلات عن العمل مقارنة بحوالي 14% بين الرجال العاطلين عن العمل.

Unemployment rate among women who completed 13 years of schooling and above was about 35 percent compared to about 14 percent  for men.
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